

Statement regarding the RoHS directive 2011/65/EU (RoHS III)

Stellungnahme zur RoHS Richtlinie 2011/65/EU (RoHS III)

Directive for the regulation of the use of certain hazardous substances in electric appliances.

Richtlinie zur Beschränkung der Verwendung bestimmter gefährlicher Stoffe in Elektro- und Elektronikgeräten.

MHA ZENTGRAF GmbH & Co.KG takes to only manufacture products whose electronic components (actuators and limit switches) conform to the EU directive 2011/65/EU. This includes amendments made by the Directive (EU) 2015/863. We therefore observe the requirements of the RoHS. We would like to point out that the products made of brass and individual components made of steel in accordance with Appendix III of RL 2011/64/EU may contain a higher mass content of lead.

- 6a. Lead as an alloying element in steel for processing purposes and in galvanized steel with a mass content not exceeding 0.35% lead
- 6b. Lead as an alloying element in aluminium with a mass content not exceeding 0.4% lead
- 6c. Copper alloy with a mass content of up to 4% lead

We have been working with our suppliers on the changeover process to a lead-free material base (for steel) since 2019. This changeover process should be completed by the end of 2021.

MHA ZENTGRAF GmbH & Co.KG achtet darauf, dass keine Produkte in Umlauf gebracht werden, deren Komponenten (Antriebe, Endschalterboxen, Endschalter) nicht der Richtlinie 2011/65/EU entsprechen. Dies beinhaltet die in der Richtlinie (EU) 2015/863 spezifizierten Ergänzungen. Die Anforderungen der RoHS werden somit eingehalten. Wir weisen darauf hin, dass die Produkte aus Messing und einzelne Komponenten aus Stahl gemäß Anhang III der RL 2011/65/EU einen höheren Masseanteil von Blei enthalten können.

- *6a. Blei als Legierungselement in Stahl für Bearbeitungszwecke und in verzinktem Stahl mit einem Masseanteil von höchstens 0,35% Blei*
- *6b. Blei als Legierungselement in Aluminium mit einem Masseanteil von bis zu 4% Blei*
- *6c. Kupferlegierungen mit einem Masseanteil von bis zu 4% Blei*

Seit 2019 arbeiten wir mit unseren Lieferanten am Umstellprozess auf eine bleifreie Materialbasis (bei Stahl). Dieser Umstellprozess sollte bis zum Jahresende 2021 erfolgt sein.

MHA ZENTGRAF GmbH & Co. KG
Ballerner Straße 8
66663 Merzig

Merzig, den 25.03.2021

Sebastian Müller, EHS Manager